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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
12. számú nyílt ülés 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. május 3-án  

    megtartott nyilvános testületi üléséről 
 
N a p i r e n d: 
1./ Orvosi eszközök beszerzésére érkezett árajánlat megtárgyalása 
 Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
2./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a szociális ellátások térítési  
     díjáról szóló önkormányzati rendelete elfogadására              4/2016.(V.4.) rendelet 
 Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
3./ Javaslat a szociális étkeztetés, házi segítségnyújtás szakmai programjának módosítására 
 Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester          68/2016.(V.3.) határozat 
 
4./   Önkormányzati tulajdonú ingatlan (Palotás, Mikszáth út 61.) megvásárlására érkezett  
       kérelem megtárgyalása             69/2016.(V.3.) határozat 
 Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
5./  Palotási Gyermeklánc Óvoda főzőkonyhájának felújítására kivitelezők meghívására  
      javaslattétel              70/2016.(V.3.) határozat        
 Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester          71/2016.(V.3.) határozat 
 
6./ Palotás, Ady Endre út- Diófa úti áteresz építési munkára érkezett árajánlat megtárgyalása 
 Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester          72/2016.(V.3.) határozat 
 
7./ Ebrendészeti szolgáltatásra érkezett ajánlat megtárgyalása        73/2016.(V.3.) határozat 
 Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
8./ EON Energiakereskedelmi Kft földgáz kereskedelmi szerződésre vonatkozó ajánlatának  
     megtárgyalása        
 Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
9./ Egyebek 

a.) Adósságkonszolidációban nem részesült települések részére kiírt pályázat    
      benyújtása              74/2016.(V.3.) határozat 
b.) Sportegyesület részére félkész épület pályázathoz tulajdonosi hozzájárulás 

                75/2016.(V.3.) határozat 
c.) Palotás, Vadvirág út 139/5 hrsz ingatlan megvásárlása         76/2016.(V.3.) határozat 
d.) Óvodavezetői (magasabb vezetői) álláshelyére beérkező pályázatok  
     véleményezésére bizottságba delegálás          77/2016.(V.3.) határozat 
e.) Kékesi József támogatási kérelme          78/2016.(V.3.) határozat 
f.) Nógrád Megyei kitüntetésekre javaslat kérés 
g.) Palóc Ízek Fesztiválja 
h.) Karate Klub kérelme 
i.) Rendezvénysátor, utánfutó bérlés           79/2016.(V.3.) határozat 
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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
12. számú nyílt ülés 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. május 3-án 
               megtartott nyilvános testületi üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
                                  Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Komáromi Tibor alpolgármester, Hasznosi 
Norbert, Majer Zsuzsanna, Siposné Kiss Mónika, Uhrin János önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Tóth Gabriella jegyző, Dr. Migály László háziorvos 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 6 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, a testületi ülést megnyitja. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőinek Siposné Kiss Mónika és Uhrin János 
képviselőket egyhangúlag elfogadják. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom a meghívóban szereplő napirendi pontok 
megtárgyalását, azzal a módosítással, hogy első napirendként az orvosi eszközök beszerzésére 
érkezett árajánlatot tárgyaljuk.  
A képviselő-testület az ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés napirendje a 
következőképpen alakul: 
 
N a p i r e n d: 
1./ Orvosi eszközök beszerzésére érkezett árajánlat megtárgyalása 
2./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a szociális ellátások térítési 
díjáról szóló önkormányzati rendelete elfogadására  
3./ Javaslat a szociális étkeztetés, házi segítségnyújtás szakmai programjának módosítására 
4./   Önkormányzati tulajdonú ingatlan (Palotás, Mikszáth út 61.) megvásárlására érkezett 
kérelem megtárgyalása 
5./  Palotási Gyermeklánc Óvoda főzőkonyhájának felújítására kivitelezők meghívására 
javaslattétel 
6./ Palotás, Ady Endre út- Diófa úti áteresz építési munkára érkezett árajánlat megtárgyalása 
7./ Ebrendészeti szolgáltatásra érkezett ajánlat megtárgyalása 
8./ EON Energiakereskedelmi Kft földgáz kereskedelmi szerződésre vonatkozó ajánlatának 
megtárgyalása 
9./ Egyebek 
a.) Adósságkonszolidációban nem részesült települések részére kiírt pályázat benyújtása  
b.) Sportegyesület részére félkész épület pályázathoz tulajdonosi hozzájárulás 
c.) Palotás, Vadvirág út 139/5 hrsz ingatlan megvásárlása  
d.) Óvodavezetői (magasabb vezetői) álláshelyére beérkező pályázatok véleményezésére 
bizottságba delegálás  
e.) Kékesi József támogatási kérelme 
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f.) Nógrád Megyei kitüntetésekre javaslat kérés 
g.) Palóc Ízek Fesztiválja 
h.) Karate Klub kérelme 
i.) Rendezvénysátor, utánfutó bérlés 
 
 
 
I. NAPIREND: 
 

Orvosi eszközök beszerzésére érkezett árajánlat megtárgyalása 
(árajánlat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Sokféle hír terjed a településen, több esetben támadásnak is ki 
vagyunk téve, hogy elkészült az orvosi rendelő, átadásra került és még mindig üresen áll. Jó 
lenne, ha a mende-mondáknak elébe mennünk és együtt beszélnénk arról, hogy hogyan tovább, 
másrészt pedig doktor úrtól kaptunk egy árajánlatot műszerbeszerzésre vonatkozóan, ezzel 
kapcsolatban is szeretnénk egyeztetni, megbeszélni bizonyos dolgokat. Hogyan milyen módon 
lehet esetleg az új orvosi rendelőben a rendelést megkezdeni? Doktor úrnak milyen 
elképzelései vannak a műszerbeszerzéssel kapcsolatosan? 
 
Dr. Migály László háziorvos: Valóban sok mindenről beszélnek, csak egyről nem, hogy itt 
arról van szó, hogy orvost utánpótolni kell. Az orvos utánpótlás nagyon nehéz, fél éve 
meghirdettem az állást, eddig egy ember jelentkezett komolyan, aki el is jött személyesen. A 
praxisjog az egy joga a háziorvosnak, ami átruházható bizonyos összegért, az arra alkalmas 
személynek. A praxisjog átruházásánál az önkormányzat is jelen kell legyen, beleszólhat, hogy 
ki az aki átvállalhatja. Sokat beszéltem tanszékvezetővel is, nem sok jóval biztatott. Véleménye 
szerint is az lenne a legjobb, ha egy rezidensnek felajánlanánk ösztöndíjat és felvállaljuk, hogy 
a gyakorlatát itt szerzi meg, tehát ez idő. Ezért is húzom a költözéssel az időt, a másik pedig, 
hogy én megszoktam az öreg épületet. Nekem az a célom, ha az új orvos kezd, akkor az új 
épületben kezdjen, az új épületet úgy felszerelni, hogy az hívogató legyen egy orvosnak. 
Mindenképpen az az első feladatunk, hogy találjunk egy olyan orvostanulót, aki nekünk 
megfelel, azt felnevelni és átadni neki az új felszerelt rendelőt. Megkértem a Rextrát, hogy a 
minimál feltételeknek megfelelő rendelő felszerelését állítsák össze nekem, ez az, ebben még a 
számítógépek és sok dolog nincs benne. Az OEP finanszírozást csak működési kiadásokra 
lehet felhasználni. A törvény azt mondja, hogy az alap felszerelést az önkormányzatnak kell 
biztosítania. A finanszírozásban ez a buktató, hogy dologi kiadásra nem lehet költeni egy 
forintot sem. Arra kérem a testületet, hogy ne siessünk az átköltözéssel az új épületbe, először 
szereljük fel az új rendelőt, utána szerzünk egy új orvost, aki majd lakja be az új rendelőt. Az a 
berendezés, ami van az enyém, ezek is lassan leamortizálódnak, lassan le kell selejtezni. 
Mindenképpen arra kell törekednünk, hogy egy olyan ellátást biztosítsunk, amit eddig 
megszoktunk, de ehhez sok pénz kell. Eddig soha semmi pénzbeli támogatást nem kértem az 
önkormányzattól. Az a célunk, hogy orvost keressünk, dolgozzon utána, én átadom a praxist 
részére, nekem is sok már ez, fárasztó. Próbáljuk a rendelési időt is betartani, de nagyon nehéz, 
le kellene a Palotási Hírekbe is írni a rendelést. 
 
A testületi ülésre megérkezik Almási Lajos, így a képviselők száma 7 főre módosul. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Mennyi esélyt lát arra doktor úr, hogy bevezetni egy fiatal 
orvost a szakmába, mennyire megoldható ez? 
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Dr. Migály László háziorvos: Megoldható, ha valóban akarnak orvost a településen, akkor 
nem így kell feltenni a kérdést, hanem meg kell oldani, így kell hozzáállni. Nem szeretnék én 
sem úgy elmenni, hogy csak felállok és nincs utód, majd lesz utána valami. Erre pénzt kell 
áldozni, pénz, akarat és összefogás kell. Meg lehet azt tenni, hogy kiképezzük itt az orvost. 
Érezze azt, hogy ez itt egy összefogó falu, aki azért van, hogy ő itt legyen, mert utána ő lesz 
értük. 
 
Szabó Mihály polgármester: Mindenképpen célszerű lenne egy lakossági tájékoztatót 
készíteni, ehhez kérjük doktor úr segítségét, hogy minden általános dolgot leírni. Lehet, hogy 
nem is kell megvárni a Palotási Hírek megjelenését, ezt egy szórólapon is el lehet juttatni a 
lakosság felé. Beszéltünk arról, hogy súlyponti kórház ügyében próbáljunk Hatvan irányába 
menni, ehhez kérem majd doktor úr véleményét. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Egy orvos kinevelése pénzben milyen összeget jelentene? 
 
Dr. Migály László háziorvos: Legalább bruttó 100.000.-Ft lenne. Ez egy ösztöndíj kiegészítés 
lenne számára. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A műszerekre vonatkozóan említette, hogy ez egy 
alapfelszereltség. 
 
Dr. Migály László háziorvos: Ez egy alapfelszereltség, ebben még számítógép nincs benne, 
ehhez még 1 millió forintot hozzá lehet számolni. És még a második fázis sincs meg, azt is el 
kell végezni, lakása legyen az új orvosnak, a felső részt is be kell építeni. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Mennyire lenne sürgős ezeket az eszközöket beszerezni? 
Az idei költségvetésből már nem biztos, hogy megoldható. 
 
Dr. Migály László háziorvos: Nem annyira sürgős, először is orvost kell keresni, azért 
állíttattam össze, hogy tudjuk mennyi ez a költség, hogy 1-2 év alatt nyugodtan meg tudjuk 
csinálni.  
 
Hasznosi Norbert képviselő: Teljesen egyetértek doktor úrral az orvos szerzés fontosságáról, 
viszont a lakosság igénye az, hogy minél előbb használatba kerüljön az új orvosi rendelő. 
Maximum az, hogy az idei évben kihúzzuk, ha az idei évben nem megy át doktor úr, ez a 
testület közröhej tárgya lesz. 
 
Dr. Migály László háziorvos: Nem lesz az, ez a rendelő új orvosra vár, ha ezt a faluban 
tudatosítjuk az emberekben, akkor mindenki elfogadja, hogy manapság orvost találni nehéz. 
Mindennel meg kell fogni egy új orvost, például egy új rendelővel, amit ő lakik be, úgy ahogy 
akar. Például a védőnői szolgálatot már át lehet költöztetni és akkor már működik az épület, 
nem mondják, hogy nincs kihasználva. Azt is tudatosítani kell, hogy most volt arra lehetőség, 
hogy pályázzunk, honnan tudjuk, hogy három év múlva lesz-e pályázat, megvan az épület, 
örülni kell annak. Nekem eszem ágában sincs átköltözni, én megszoktam a helyemet ott 
minden a maga helyén van, én semmi új dolgot már nem akarok beszerezni. Nem szabad sietni 
vele. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Én úgy érzem, hogy ezt a rendelőt minél előbb át kellene adni a 
betegeknek. Az biztos, hogy fontos az orvos szerzés, de úgy érzem idén már a forrásaink nem 
bírnák egy ösztöndíjpályázat elindítását. 
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Majer Zsuzsanna képviselő: Szerintem doktor úrtól elég alapos tájékoztatást kaptunk, ha a 
lakosság felé ugyanígy, szépen elmondjuk a tájékoztatást, akkor a lakosság is meg fogja érteni. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Én is azt gondoltam először, amíg doktor úr nem 
tájékoztatott minket, hogy elkészült egy orvosi rendelő, minél előbb lakja be valaki, de miután 
tájékoztatott őszintén bennünket, én maximálisan meg tudom érteni. Azt gondolom lehet 
nekünk erőszakoskodni, de az nekünk nem biztos, hogy jó,  ha ezt a tájékoztatást elmondjuk az 
embereknek, akkor meg fogják érteni.  
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A másik dolog, hogy ezt az új rendelőt fel kell szerelni úgy, 
hogy az megfeleljen mindennek és majd az új orvos, akit a doktor úr betanít birtokba tudja 
venni. Azt a doktor úrtól sem lehet elvárni, hogy ebbe befektessen bármennyi összeget is, 
egyébként ez az orvosi rendelő a községé, tehát az önkormányzatnak és a falunak is a 
tulajdona. 
 
Szabó Mihály polgármester: Legfontosabb, hogy hosszú távra megfelelő orvost kell találni, 
valóban az lenne a legjobb, ha lenne egy olyan személy, aki kinevelhető lenne itt helyben.  
Azt javaslom, hogy térjünk vissza későbbiekben, addig gondolkodjunk, legkésőbb jövő évi 
költségvetés tárgyalásakor úgy kalkuláljunk, hogy miként lehet idehozni egy új orvost. A 
lakosság felé megírunk egy tájékoztatót és ezt továbbítjuk feléjük.  
 
II. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a szociális ellátások 
térítési díjáról szóló önkormányzati rendelete elfogadására 

(rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A szociális igazgatásról szóló törvény értelmében minden évben 
meg kell állapítani, mind a szociális étkeztetés, mind a házi segítségnyújtás intézményi térítési 
díját. Az intézményi térítési díj valójában azt jelenti, hogy mibe kerül számunkra az adott 
ellátás, tehát egy napi ebéd, illetőleg óránként a házi segítségnyújtás az arra rászoruló 
személyek számára. Míg a személyi térítési díj pedig az általuk fizetendő összeget takarja. 
szociális étkeztetés esetén ez a tavalyi 400.-Ft-ról 435.-Ft-ra emelkedett, elvégeztük az 
önköltség számítást a tavalyi adatok alapján, így 435.-Ft-ra jött ki az a költség, amivel az 
ebédet tudjuk mostantól adni. A házi segítségnyújtás esetében eddig sem kért az önkormányzat 
az ellátásért térítési díjat, az önkormányzat rendelet-tervezetben ez ugyanígy ingyenesen 
szerepel.  
 
Szabó Mihály polgármester: Tegnapi napon a Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési 
Bizottság ülésezett, megkérem Siposné Kiss Mónikát a bizottság elnökét, tájékoztassa a 
testületet az ott elhangzottakról. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A Pénzügyi Bizottság javasolta egyhangúlag a testületnek a 
rendeletet elfogadásra. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
rendelet-tervezet elfogadását. 
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A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a rendelet-tervezetet. 
 
A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét: 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

4/2016. (V.4.) önkormányzati rendelete 
 

a szociális ellátások térítési díjáról 
 (rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
III. NAPIREND:  
 
Javaslat a szociális étkeztetés, házi segítségnyújtás szakmai programjának módosítására 

(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 

dr. Tóth Gabriella jegyző: A szociális igazgatásról szóló törvény, illetve kormányrendelet 
változott január 1-től, tehát január 15-ig kellett felülvizsgálni a házi segítségnyújtásban 
részesülő személyeknek a gondozási szükségletét, szakértő, illetve háziorvos segítségével. Egy 
új pontozási rendszer lépett életbe, amely alapján a felülvizsgálat meg is történt nálunk is, 
azonban a szakmai program is a régi házi segítségnyújtásra vonatkozó jogszabályi 
rendelkezésekre hivatkozott, ezek átvezetésre kerültek. Jelen pillanatban elválik egymástól a 
szociális segítés keretében végezhető és a  személyes gondoskodást nyújtó ellátások, ezek a 
szakmai programban is szétválasztásra kerültek, a jogszabályi változások átvezetésre kerültek.  
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

68/2016.(V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a szociális étkeztetésre és házi 
segítségnyújtásra vonatkozó módosított szakmai programot jóváhagyja. 
 
 

IV. NAPIREND: 
 

Önkormányzati tulajdonú ingatlan (Palotás, Mikszáth út 61.) megvásárlására érkezett 
kérelem megtárgyalása 

(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
 
Szabó Mihály polgármester: Tegnapi napon a Bizottsági ülésen szó volt erről, megkérem 
Siposné Kiss Mónikát a bizottság elnökét, tájékoztassa a testületet az ott elhangzottakról. 
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Siposné Kiss Mónika képviselő: Elég részletes tájékoztatót kaptunk, az értékbecslő 
felértékelte az ingatlant 800.000.-Ft a piaci értéke. Polgármester úr tájékoztatást adott róla, 
hogy Lőke Péter, aki szeretné megvásárolni az ingatlant, ezt az összeget egyben ki is tudja 
fizetni, a Pénzügyi Bizottság támogatja az ingatlaneladást. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Egyetértek azzal, hogy adjuk el, eléggé lakhatatlan az 
épület, én lehet, hogy még olcsóbban is oda adtam volna, sokat kell még rá költeni. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza:  

 
69/2016.(V.3.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzati tulajdonú 
Palotás, Mikszáth út 61. szám alatti ingatlant Lőke Péter kérelmező részére az 
értékbecslésben szereplő 800.000.-Ft-os eladási áron értékesíti. 

 
V. NAPIREND: 
 

Palotási Gyermeklánc Óvoda főzőkonyhájának felújítására kivitelezők meghívására 
javaslattétel 

(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Tegnapi bizottsági ülésen megtárgyalásra került, javasoltam, 
hogy műszaki ellenőrt mindenképpen bízzunk meg, a két nevezett műszaki ellenőrrel, Kovács 
Miklóssal és Nyerges Pállal egyeztettem, mindketten 1,5%-ért, jelen esetben 225.000.-Ft+áfa 
összegért, a műszaki ellenőrzést elvállalná megbízás esetén. A műszaki ellenőrt mindenképpen 
a legelejétől be kell vonni, az előkészítési munkákba is és végig kísérje figyelemmel a 
munkálatokat. Felkérem Siposné Kiss Mónikát a bizottság elnökét tájékoztassa képviselő-
testületet az elhangzottakról. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Az én javaslatom a műszaki ellenőr megbízásával 
kapcsolatban, hogy Nyerges Pál legyen. A Pénzügyi Bizottság azon a véleményen volt, hogy a 
listán szereplő 12 cég részére kerüljön megküldésre a felhívás, továbbá még arról beszéltünk, 
hogy mindenképpen prioritást kellene felállítani, a határidő elsősorban július 18-augusztus 18-
ig, 1 hónap alatt a kivitelezés befejeződjön. Nagyon fontos, óvodavezető asszony is kérte, hogy 
ehhez kell igazítani az óvodazárást. A másodlagos legyen a garancia, hogy melyik cég mennyi 
garanciát ad, illetve a pótmunkával kapcsolatban arra jutottunk, hogy a műszaki ellenőr, 
műszaki ok esetén felmerült problémánál a testület döntése alapján lehetne csak bármiféle 
pótkifizetés, ezt a szerződésbe bele kellene foglalni. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Javasolnám a listából átgondolni az Épkomplex Kft-t mivel ők 
támadták meg a közbeszerzési döntőbizottságnál az orvosi rendelőnél lefolytatott 
közbeszerzési eljárást. 
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Szabó Mihály polgármester: Elhangzott még a Csepela Bt., hogy nekik nem ez a fő profiljuk, 
de a lehetőséget adjuk meg számukra, valamint elhangzott még az S & Sz Tópart Kft és a Csa-
Jó Bau Bt.  
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Javaslom, hogy abban állapodjunk meg, mi legyen az a garancia 
idő, amit minimumként elvárunk, ha a testület meghatározza, hogy hány hónap legyen és ez a 
felhívásban szerepel, akkor azok fogják benyújtani az ajánlatot, akik ezt vállalják, tehát 
egységes legyen a garanciaidő mindenkinél. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Mi van akkor, ha már indulásnál kiderül, hogy nem fér 
bele ebbe az összegbe az árajánlat 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Akkor közbeszerzési kötelessé válik, ha  15 millió forint fölé 
kerül, akkor közbeszerzési eljárást kell lefolytatni. 
 
Szabó Mihály polgármester: Mivel felújításról van szó, javaslom, hogy legyen 48 hónap a 
garanciaidő. A kivitelezési határidőt 2016.július 18-augusztus 18-ig javaslom meghatározni, a 
felhívás kiküldését javaslom a felsorolt vállalkozások részére. Műszaki ellenőrzésre javaslom 
Nyerges Pál megbízását. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását: 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

70/2016.(V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Palotási Gyermeklánc Óvoda 
főzőkonyhájának felújítására a felhívást az alábbi vállalkozások részére javasolja 
megküldeni: 
1.) CSA-JÓ Bau Kft.   3042 Palotás, Ady E. út 15. 
2.) S & Sz Tópart Kft.  3042 Palotás, Szabadság út 124. 
3.) Kristályvár Kft.   2660 Balassagyarmat, Nyírjes puszta 2. 
4.) Bohus 2003 Kft.  3042 Palotás, Rózsa út 45. 
5.) CS+E Kft.    2042 Palotás, Mikszáth út 54. 
6.) Toldi Csaba  3064 Szurdokpüspöki, Szabadság út 148. 
7.) Diagonál Épker Kft. 3177 Rimóc, Balassi B. út 10. 
8.) Nógrád Kas Kft.  3100 Salgótarján, Szérűskert utca 31. 
9.) Univerzál Kft.  3170 Szécsény, Rákóczi út 135. 
10.) Thermo Épgép Kft. 1202 Budapest, Nagykőrösi út 133. 
11.) Konstart Kft.  2040 Budaörs, Bor út 41/b. 
12.) Paloban-Bau Kft.  3000 Hatvan, Dembinszky út 15. 
13.) Saturnus Kft.  1173 Budapest, Ferihegyi út 90. 
14.) Planex Kft.  2072 Zsámbék, Dózsa Gy út 101. 
A felhívásban a kivitelezés időpontját 2016. július 18- augusztus 17. között határozza 
meg, 48 hónap garanciális idő kikötésével. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az ajánlattételi felhívás 
megküldésére. 
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A polgármester szavazásra bocsátja a műszaki ellenőr megbízására vonatkozó javaslat 
elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

71/2016.(V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Palotási Gyermeklánc Óvoda 
főzőkonyhájának felújításával kapcsolatos műszaki ellenőrzési feladatokra Nyerges Pál 
(Salgótarján, Munkácsy M. út 10.) egyéni vállalkozó bízza meg. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megbízási szerződés megkötésére. 
 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 

 
 
VI. NAPIREND: 
 

Palotás, Ady Endre út- Diófa úti áteresz építési munkára érkezett árajánlat 
megtárgyalása 

(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Arról már korábban döntött a képviselő-testület, hogy az áteresz 
építési munkáit el kell végezni, pénzfelhasználások már történtek a tartalék terhére, viszont a 
döntésünket át kell gondolni, hogy megvalósítsuk vagy pedig következő költségvetési évben 
foglalkozzunk ezzel. Tegnap Pénzügyi Bizottsági ülésen elhangzott, hogy az 5 millió forint 
tartalékból jelenleg rendelkezésre áll 1.200.000.-Ft, plusz 800.000.-Ft, ami bevételt jelent a 
lakóház értékesítése kapcsán, tehát összesen 2 millió forint. Felkérem Siposné Kiss Mónikát a 
bizottság elnökét tájékoztassa képviselő-testületet a tegnapi napon elhangzottakról. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Tegnapi napon a Pénzügyi Bizottság arra az álláspontra 
jutott, hogy mai napon a testület majd döntést hoz. Valóban át kell gondolni, mert nem túl sok 
a pénzünk idei évben. Nem lehet ezt megoldani saját erőből, olcsóbban? Az ott lakók 
megelégedésére is valami történjen, de mégse kelljen ezt a 212.443 forintot kifizetni.  
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Azt szeretném mondani, hogy lehet, hogy anyagot lehetne 
szerezni, de a közmunkásokkal megfelelő munkát nem lehet kivitelezni. Ha egyszer csinálunk 
valamit, akkor csináljuk meg rendesen, nem egy olyan nagy összeg ez, javaslom, hogy még az 
idén végezzük el a munkát, ezen spórolni nem tudunk. 
 
Szabó Mihály polgármester: Abban az esetben a munkadíjat lehetne megtakarítani, de az 
anyagot meg kell venni. Teljesen kizárt a jelenleg alkalmazott emberek közül, hogy ők 
elvégezzék ezt a munkát. Saját erőből nem lehet megoldani. Korábban úgy hangzott el, hogy a 
BOHUS 2003 Kft-től kérjünk árajánlatot, mert célszerű lenne, ha már az elkészült járda 
folytatásaként ezt is ők végeznék el. Javaslom vállalkozó megbízását a munkálatok 
elvégzésére. 
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Almási Lajos képviselő: Véleményem szerint valóban balesetveszélyes a közlekedés, a lakók 
kérték, hogy legyen megoldva, én is ezt javaslom, nem egy nagy összegről van szó. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Javaslom én is a munka elvégzését, de nem az idei költségvetési 
ciklusban. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 4 igen, 1 nem szavazattal, 2 tartózkodással elfogadja a javaslat 
elfogadását. 
 

72/2016.(V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Palotás, Ady Endre út – Diófa úti 
áteresz építési munkára a BOHUS 2003 Kft-től érkezett árajánlatot elfogadja, a munka 
elvégzésével az árajánlatban szereplő áron  megbízza a BOHUS 2003 Kft-t. 

 
 
VII. NAPIREND: 
 

Ebrendészeti szolgáltatásra érkezett ajánlat megtárgyalása 
(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Tegnap Pénzügyi Bizottság tárgyalta az ajánlatot, a feladat 
megoldása kötelező feladat, de ebrendész megbízása, keretszerződés megkötése nem kötelező, 
egyedi megbízással is meg lehet oldani. Felkérem Siposné Kiss Mónikát a bizottság elnökét 
tájékoztassa képviselő-testületet a tegnapi napon elhangzottakról. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Az hangzott el, hogy ha nem kötelező, akkor legyen az eseti 
megbízás. Viszont arról is beszéltünk, hogy a lakosságot mindenképpen tájékoztatni kellene 
arról, hogy ezek után, ha elviszik a kutyát, 2 hétig tartják ott, csak ott fogják, megnézik be van-
e chipelve, és a gazdájának kell kifizetni a 20.000.-Ft összeget, a szállítási, tartási és egyéb 
költségek a gazdát terhelik. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy a következő Palotási Hírekben legyen erről egy 
cikk. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A Palotási Hírek még 2 hónap múlva jelenik meg, előbb 
kellene tájékoztatni a lakosságot szórólap formájában. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Személyre szólóbbnak gondolom a szórólapot, mintha az 
újságban jelenne meg. 
 
Almási Lajos képviselő: Mi történik akkor, ha befogják a kutyát, megtalálják a gazdát, de az 
nem megy érte és nem fizeti ki a költségeket. 
 
Szabó Mihály polgármester: Akkor a gazdára kell terhelni, közadók módjára be lehet hajtani. 
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dr. Tóth Gabriella jegyző: Ha a testület ezen feladatellátást meg akarja oldani szerződés 
formájában, akkor bevezethet ebrendészeti hozzájárulást, tehát a kutyák után fizettethet a 
lakosok által, ami nem biztos, hogy célszerű, de a jogszabály lehetőséget biztosít erre. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy ne kössünk ebrendészeti szolgáltatásra  
keretmegállapodást, hanem egyedi szerződéssel vitessük el a kóbor ebeket. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

73/2016.(V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Karancs Mentőkutyás 
Alapítványtól ebrendészeti szolgáltatásra érkezett árajánlatot nem fogadja el. 

 
A képviselő-testület javasolja, hogy a lakosság szórólap formájában kerüljön tájékoztatásra az 
ebtartással kapcsolatos kötelezettségekről. 
 

 
VIII. NAPIREND: 

 
EON Energiakereskedelmi Kft földgáz kereskedelmi szerződésre vonatkozó ajánlatának 

megtárgyalása 
(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Tegnap Pénzügyi Bizottsági ülésen említettem, hogy azért került 
kiküldésre, hogy van egy ilyen lehetőség is, de, ha itt is államosításra kerül sor, akkor nagyon 
sok mindent nem biztos, hogy lehet tenni. A Tigáz megszűnése kapcsán ajánlatot sem fog adni. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Október 1-től nem is biztosíthat a Tigáz részünkre 
gázszolgáltatást, tehát ezért nem fognak nekünk valószínűleg árajánlatot adni. A Tigáz 
szerződéseit automatikusan a Főgáz veszi át, ez központi döntés, így nekünk ebbe 
beleszólásunk nincs, már mi is megkaptuk a Tigáz hivatalos értesítőjét, hogy október 1-től a 
Főgázzal állunk szerződésbe automatikusan, mert mint jogutód a Tigáz helyébe lép. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Ha mi az EON Energiakereskedelmi Kft-vel kötünk szerződést, 
akkor ők szolgáltathatnak nekünk gázt? 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Igen, az EON még szolgáltathat, a kérdés az, hogy melyik 
szolgáltató meddig. 
 
Szabó Mihály polgármester: Nekem az a véleményem, hogy ezt a döntést még halasszuk el, 
most ne foglalkozzunk vele. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag támogatja a javaslatot. 
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IX. Egyebek: 
 
 a.) Adósságkonszolidációban nem részesült települések részére kiírt pályázat benyújtása 
 
Szabó Mihály polgármester: Adósságkonszolidációban nem részesült települések részére 
ismételten kiírásra került a pályázat, amelyben tavalyi évben is pályáztunk, a ravatalozóra és a 
járda további felújítására. Javaslom, hogy azt a pályázatot nyújtsuk be minél előbb, augusztus 
31-ig van lehetőség beadásra. Úgy gondolom, hogy akkor felelősségteljesen és jól döntöttünk, 
hogy a ravatalozó felújítása legyen a fő, a másik a maradék összeg pedig a járdák viacolorral 
való ellátása legyen. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Hol van még önkormányzati járda, amelyet fel lehetne 
újítani? 
 
Szabó Mihály polgármester: Abban még döntenünk kellene. Ha sikerül megtartanunk a 
települési sétát, akkor meg tudjuk nézni melyik az a járdaszakasz, ami felújítása szükséges 
lenne. Előbb nyerjünk, addig lesz időnk eldönteni, hogy mit szeretnénk. Valamennyi 
önkormányzati járda, kivéve a Bajcsy-Zs. és Ady út most elkészített szakasza és a Szabadság út 
szakasza. Első ütemben célszerű lenne a Bajcsy-Zs. út másik oldalát is befejezni, tavalyi évben 
javaslat volt még a Hunyadi- Lehel szakasz, hogy egybefüggő legyen. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A ravatalozó mindenképpen legyen, de én javasolnám másik 
célnak az értéktárt, a tető beázik, esetleg azt is meg lehetne oldani. 
 
Szabó Mihály polgármester: A Művelődési Ház pályázatába bele kellene, hogy férjen az 
értéktár helyiség tető felújítsa. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Én nagy luxusnak tartom az ilyen mellékutak járdáit 
viacolorral burkoljuk, amikor a főúton sokkal rosszabb állapotban vannak a járdák. 
 
Szabó Mihály polgármester: Erre vonatkozóan el fogom ismét küldeni a levelet a 
belügyminisztériumnak, hogy ezeket a főút mentén lévő nem önkormányzati tulajdonban lévő 
járdaszakaszokat adják önkormányzati tulajdonba, vagy ezt az összeget erre is lehessen 
fordítani. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Meg kell határozni, hogy mennyi összeget szeretnénk 
járdafelújításra? 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Tavalyi évben 10 milliót határoztunk meg a ravatalozó felújítására 
és 10 millió forintot járdafelújításra. A 10 millió forintban benne volt az urnafal elkészítése is. 
 
Szabó Mihály polgármester: A két célt kell meghatározni, ha nyerünk a későbbiekben is 
dönthetünk a megosztásról, ha a ravatalozóra többet szeretnénk szánni. Javaslom, hogy ne 
változtassunk a korábbi benyújtott pályázaton, úgy kerüljön beadásra. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 



 13 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

74/2016.(V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete  az adósságkonszolidációban nem 
részesült települési önkormányzatok fejlesztéseinek támogatására kiírt pályázatot 
benyújtja a) a település belterületén út, híd vagy járda építése, felújítása, karbantartása 
és c) köztemető felújítása, ravatalozó építése illetve felújítása, temetőközlekedési utak 
építése, felújítása alcélokra a fejlesztéshez szükséges összeg 100 %-os mértékű 
támogatási igénnyel. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására és a 
szükséges jognyilatkozatok megtételére. 
 

b.) Sportegyesület részére félkész épület pályázathoz tulajdonosi hozzájárulás 
 
Szabó Mihály polgármester: Tegnap bizottsági ülésen tárgyaltunk arról, hogy van egy félkész 
épületünk a sportpályán, a Sportegyesület a Magyar Labdarúgó Szövetség TAO pályázatán 
szeretne pályázatot benyújtani utánpótlás sportöltöző címen. Mivel az önkormányzat a 
tulajdonos, ezért tulajdonosi hozzájárulásra lenne szükség. Tegnap felmerült, hogy a 
pályázatnak önerő vonzata is van, de természetesen azt a Sportegyesület az önkormányzattól 
nem kér.  
 
Almási Lajos képviselő: Úgy tudom a Sportegyesület éves költségvetése, annyira szűkös, 
hogy az önerő kérdése nem oldható meg. 
 
Szabó Mihály polgármester: A működésre kapott összegből nem tudja megoldani a 
Sportegyesület, szponzorok bevonásával lehet csak előteremteni. Ha nem jön össze az önerő 
összege még akkor is vissza lehet lépni. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

75/2016.(V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete, mint tulajdonos hozzájárul ahhoz, 
hogy a Palotás, Bajcsy-Zs. út 33. szám és 346/4 helyrajzi szám alatti ingatlanon lévő – a 
Palotási Sportegyesület 2020. december 31-ig tartó használatában álló – félkész 
épületének a felújítását a Magyar Labdarúgó Szövetség Sporttelephely felújítási 
program TAO előminősítéses pályázat keretében utánpótlás sportöltöző céljára 
elvégezze.  

 
c.) Palotás, Vadvirág út 139/5 hrsz ingatlan megvásárlása 
 
Szabó Mihály polgármester: Legutóbb kérdés volt, hogyan áll a Vadvirág út 137 hrsz 
ingatlan megvásárlási ügye, azóta többször egyeztettem, most már kialakult egy 300.000.-Ft 
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körüli eladási ár. Most meg lehetne vásárolni, nem biztos, hogy később ilyen áron meg tudnánk 
venni. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodással elfogadja a javaslatot és az alábbi 
határozatot hozza: 
 

76/2016.(V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Palotás 139/5 hrsz-ú ingatlant 
300.000.-Ft-os vételáron meg kívánja vásárolni. 

 
d.) Óvodavezetői (magasabb vezetői) álláshelyére beérkező pályázatok véleményezésére 
     háromtagú bizottságba delegálás 
 
Szabó Mihály polgármester: Az óvodavezető nyugdíjba készül és szükséges a magasabb 
vezetői pályázat kiírása. A pályázat kiírása előtt szükséges egy háromtagú bizottság 
megválasztása. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A pályázati kiírásról, illetőleg a háromtagú bíráló bizottság 
létrehozásáról a Társulási Tanácsnak kell dönteni, a társulási megállapodás értelmében. 
Célszerű lenne, ha a képviselő-testület saját tagjai közül ebbe a háromtagú bizottságba egy főt 
delegálna. Ez korábban úgy működött, hogy Palotás Község Önkormányzat  Képviselő-
testületéből 1 fő, Kisbágyon Község Önkormányzata Képviselő-testületéből 1 fő és egy 
szakértelemmel rendelkező személy. Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
kell javaslatot tenni, hogy saját tagjai közül kit kíván delegálni a bizottságba. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Szakértelemmel rendelkező személy honnan lesz, a megyéből 
kell? 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Szakértelemmel rendelkező személy akár óvodapedagógus 
végzettséggel rendelkező személy is lehet az óvodából. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Nekem a javaslatom a képviselő-testület részéről Siposné Kiss 
Mónika. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Én javaslom a képviselő-testület részéről Siposné Kiss 
Mónikát, mert szakértelme és rálátása is van, véleményével tudja segíteni a bizottságot. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javasat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodással elfogadja a javaslatot és az alábbi 
határozatot hozza: 
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77/2016.(V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a közalkalmazottak jogállásáról 
szóló 1992. évi XXXIII. törvény 20/A § (6) bekezdésében foglaltak alapján a Palotási 
Gyermeklánc Óvoda óvodavezetői (magasabb vezetői) álláshelyére beérkező 
pályázatok véleményezésére, a pályázók meghallgatására, a kinevezésre vonatkozó 
javaslat megtételére a háromtagú bizottságba a képviselő-testületből tagként Siposné 
Kiss Mónika képviselőt delegálja. 

 
 
e.) Kékesi József támogatási kérelme 
 
Szabó Mihály polgármester: Kékesi József Harkányban az országos középdöntőn bejutott az 
országos döntőbe. Ismét van egy kérelme a képviselő-testület felé, hogy az országos döntőre 
vonatkozóan támogatást kér. Feltétlenül kérik a rendezők, hogy a település tábláját és zászlóját 
is vigyék. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Úgy tudom, hogy már a középdöntőre kapott támogatást és a 
civil szervezetek is megkapták a támogatásukat, itt a Nyugdíjas Klubra gondolok. Nekem az 
lenne a véleményem, javaslatom, hogy a döntőre a Nyugdíjas Klub támogassa őt. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Tegnap bizottsági ülésen elhangzott, hogy ezeknek a 
szervezeteknek, akik ezt rendezik egy pénzforrás biztosítása az épületek lekötésének, 
szállodáknak, rászerveznek ily módon. Nem sajnálom tőle a támogatást, mert csak gratulálni 
tudok neki, de, ha ebből lesz több ilyen, akkor nem biztos, hogy ez jó ötlet, kételyek között 
vagyok. 
 
Szabó Mihály polgármester: Egyetlen pozitívum, hogy országos döntőbe ritkán jutnak el 
Palotásról és a település hírnevét vinnék tovább. Valóban ezt én is kihangsúlyoztam, hogy 
üzleti alapon működik, egy utazásszervező cég szervezi az egész rendezvényt. 
 
Uhrin János képviselő: Ha jól tudom a média is részt fog venni a rendezvényen, televízió is 
fogja közvetíteni, a település hírnevét népszerűsíti ezzel. Lehet, hogy üzleti alapokra szervezik, 
de azért nagy teljesítmény maximális pontszámmal továbbjutni a döntőre. Valószínűnek 
tartom, hogy a Nyugdíjas Klub is támogatja, sőt magánszemélyek is támogatják őt, úgy 
gondolom az önkormányzatnak is támogatni kell.  
 
Szabó Mihály polgármester: Nekem az furcsa lenne, hogy a középdöntőn való szereplését 
támogattuk, az országos döntőt pedig nem támogatjuk. Lehetne ugyanazt mondani, hogy a 
szállás díját tudjuk támogatni 20.000.-Ft-al. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 4 igen, 2 nem szavazattal, 1 tartózkodással elfogadja a javaslatot és az 
alábbi határozatot hozza: 
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78/2016.(V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Kékesi József részére 20.000.-Ft 
támogatást biztosít a Ki mit tud? országos döntőn való szerepléséhez. 

 
f.) Nógrád Megyei kitüntetésekre javaslat kérés 
 
Szabó Mihály polgármester: Nógrád Megyei Önkormányzat Közgyűlésnek Elnökétől  
érkezett kitüntetésre javaslatkérés. Nógrád Megye Díszpolgára, Nógrád Megye Szontágh Pál 
Díj, Nógrád Megye Bérczy Károly Díj, Nógrád Megye Szondi György Díj, Nógrád Megye 
Gazdaságáért Díj, Nógrád Megye Sajtó Díja, Nógrád Megyei „Nemzetiségekért” Díj, Nógrád 
Megye Perliczi János Díj, Nógrád Megye Veres Pálné Díj, Nógrád Megye Salkaházai Sára Díj, 
amennyiben valakinek van javaslata, akkor ezt végig tudjuk nézni vagy egyeztetni, a határidő 
május 9. 
 
g.) Palóc Ízek Fesztiválja 
 
Szabó Mihály polgármester: A meghívót minden képviselő megkapta, Béren Palóc Ízek 
Fesztiválja rendezvényre kerül sor május 28-án. Palotáson ebben az időben kerül 
megrendezésre a gyermeknap. Előzetesen szerencsés lett volna az időpontok egyeztetése, hogy 
egy olyan napra esett volna ez a rendezvény, ahol mindenki biztonsággal részt tudott volna 
venni, esetleg nem rontja egy-egy helyi rendezvény színvonalát. És úgy gondolom a 
Böllérfesztiválhoz is elég közel van ez a rendezvény. A rendezők részéről az a kérés, hogy egy 
főzőcsapatot indítson a település, alakítson ki egy udvart és lehetőség szerint az egész napos 
rendezvényen vegyen részt a település. 
 
Uhrin János képviselő: Hogyan működne a főzés, megfőzné az udvar saját magának vagy 
eladásra? 
 
Szabó Mihály polgármester: Megfőzne a csapat egy bogrács valamilyen helyi sajátosságot, 
palóc ételt, kóstolójegyet adnak, melynek a ¾-ét visszaadják, mely talán fedezi az alapanyag 
árát. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Én úgy gondolom, hogy kötelességünk a helyi programunkat 
előnyben részesíteni. 
 
Szabó Mihály polgármester: A mi gyermeknapi programunk már novemberben be volt erre a 
napra tervezve. Kifogásoltam, hogy célszerű lett volna előzetesen a Dél-Nógrádi 
Önkormányzatok Egyesülete ülésén jelezni, akkor együtt át tudtuk volna beszélni, hogyan 
lenne szerencsés. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A falu lakóit nem lehet befolyásolni, hogy ne Bérre 
menjenek, hanem a helyi rendezvényre, így fennáll a veszélye, hogy kevesen lesznek. 
 
Szabó Mihály polgármester: Nekünk a testületnek kell állásfoglalást kialakítani és utána 
lehetne tovább menni, hogy ki tudna részt venni a rendezvényen. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Most úgy eldönteni, hogy megyünk, hogy innen a testület 
nem akar menni, akkor kire fogjuk ráerőltetni. Meg kellene fordítani, hogy van-e olyan aki 
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elmenne és azt lehetne támogatni, feleslegesen eldönteni, hogy legyen és nincs ember, annak 
nincs értelme. 
 
Szabó Mihály polgármester: Akkor leegyeztetjük a héten a Nyugdíjas Klub tagjaival, hogy 
részt tudnak-e venni és utána meglátjuk, visszatérünk erre a kérdésre. 
 
h.) Karate Klub kérelme 
 
Szabó Mihály polgármester: A Karate Klub Szerbiába utazik, megkerestek, hogy az 
önkormányzat tulajdonában lévő kisbuszt oda tudjuk-e adni részükre. Még pontosan nem 
sikerült utánajárnom, hogyan történik az utazás, milyen módon. Magyar válogatott tagjaiként 
Palotásról 8 gyermek megy Szerbiába 3 napra Európa Bajnokságra, kisbusz iránti igény lett 
benyújtva, hogy a szállításban segítsünk. Ennek még pontosan  utána kell járni, mert csak most 
érkezett a kérelem. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Csak a buszt kérnék vagy sofőrt is hozzá? 
 
Szabó Mihály polgármester: Erre vonatkozóan sincs információm, jobb lett volna, ha átlátjuk 
hogyan mennek a gyermekek, mi hogyan történik. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Én a magam részéről támogatom, ha úgy lesz, ha ilyen 
gyermekek, akik válogatott szinten kerülnek ki Palotásról, ha belefér a költségvetésbe, akkor 
támogatom. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Arról is volt szó, hogy azért pályázunk ilyen kisbuszra, hogyha 
szükség van rá ilyen célokra akkor legyen. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Azt mindenképpen meg kell beszélni, hogyan gondolják, ők 
elviszik a buszt és sofőrködnek vagy kell valaki aki vezeti. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Az önkormányzat adhat megbízást például, ha az edző 
megbízható személy, akkor a polgármester megbízhatja, hogy ő felel a buszé, csak ő vezetheti.  
 
Szabó Mihály polgármester: Annyit kérek, hogy ennek utánanézek és akkor jelzünk a 
képviselők felé. 
 
i.) Rendezvénysátor, utánfutó bérlés 
 
Szabó Mihály polgármester: Tegnapi bizottsági ülésen is elhangzott, hogy többen kérik a 
sátrakat, utánfutót, szeretnék bérelni. A kérdés, hogy kölcsönadjuk-e vagy erről még később 
tárgyaljunk. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Az én véleményem az, hogy ezek ugyanolyan sátrak, amit 
bárki megvásárolhat, ha ezt odaadjuk valakinek, ha valami történik vele még okolni sem lehet 
senkit érte, mert olyan gyenge minőségűek, ezért pénzt pedig nem lehet kérni. Utánfutóval 
kapcsolatban pedig vannak a környéken is kölcsönzők, kérjék el onnan. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Utánanéztem, ilyen méretű sátrakat 5.000.-Ft/nap bérleti díjért 
adnak ki, de osztom a véleményt, hogy olyan gyengék ezek a sátrak, hogy nagyobb kárunk 
származna belőle, ha kölcsönadnánk ezeket, mint amennyi hasznot tudnánk belőle szerezni. 
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Szabó Mihály polgármester: Az elhangzottak alapján nem javaslom a rendezvénysátrak és 
utánfutó bérbeadását. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a  javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodással elfogadja a javaslatot és az alábbi 
határozatot hozza: 
 

79/2016.(V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában lévő 
rendezvénysátrak és utánfutó bérbeadását nem támogatja. 

 
 
Bejelentések: 
 
Szabó Mihály polgármester: - Rendezési tervvel kapcsolatosan egyeztettem többször a 
Tarjánterv Kft. vezetőjével, velük kötöttünk korábban szerződést. A főépítészi megbízás 
megtörtént, viszont a Kft. vezetőjével olyan megállapodásra jutottunk, hogy meg kell szüntetni 
a szerződést, a cégnél már nem dolgozik a tervező. A főépítésszel és a Tarjánterv Kft. 
vezetőjével egyeztetve, arra a megállapodásra jutottunk, hogy szüntessük meg ezt a szerződést, 
az eddig elvégzett munkáért nem kér pénzt a Tarjánterv Kft. Minden anyagot átad Kenyeres 
István főépítész részére, akit kértem, hogy ajánljon tervező céget, akivel megköthetjük a 
szerződést, ugyanazon az áron szolgáltassanak nekünk egy kész rendezési tervet, amit a 
korábbi szerződés tartalmazott. Amint megérkezik az ajánlat a képviselő-testület elé fogjuk 
hozni. 
- A Nógrád Megyei Munkaügyi Központ jelezte, hogy Startmunka programra vonatkozóan van 
lehetőség alkalmazni személyeket, sajnos a településen nincs foglalkoztatható személy, így 
jelenleg nem tudunk Startprogramban részt venni. 
- A Héhalmi Tűzoltószertár építésének támogatásához adtak a részünkre téglajegyeket 
értékesítésre 500.-Ft-os áron. Javaslom, hogy minden képviselő egy ívet, azaz 10 db-ot 
értékesítsen a környezetében. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Megszavazásra került az Üvegfalu programhoz való csatlakozás, 
történt ezzel kapcsolatban már valami? 
 
Szabó Mihály polgármester: Döntöttünk erről, de egyenlőre még nem volt arra idő, hogy 
belépjünk, óriási munka ez. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Elnézést kérek, de jelenleg számos határidő feladatunk volt: PM-
infó, költségvetési mérlegjelentés, a három pénzügyi ügyintézőnek 8-at kell elkészítenie ebből, 
emellett már dolgozunk a zárszámadásokon és költségvetés-módosításokon is, hiszen ez is 
határidős feladat, van annyi kötelező feladatunk, aminek rendkívül nehezen tudunk eleget 
tenni. Ezt a köztisztviselők már nem tudják munkaidőben megoldani. Ha nem küldjük el 
időben a mérlegjelentést és a kötelező dolgokat, akkor megbírságolják az önkormányzatot és 
nem kapunk normatívát. Vagy megértjük, hogy a kötelező feladatok az elsők és az egyéb 
dolgok másodlagosak, vagy az önként vállalt feladatokra gondolkozzon el a testület, hogy 
miből vegyen fel plusz embert. 
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Szabó Mihály polgármester: Kötelező dolgok, amelyek kellenek fent vannak mindenhol, a 
honlapunkon is, de természetesen, ha lesz egy kis időnk, megoldjuk, mivel döntés van róla. 
Nagyon időigényes feladat, ezeket az adatokat kigyűjteni, feltölteni. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Ezt nem egy hónap alatt kell teljesíteni, ez egy folyamat. 
_ A temetőnél a két kuka mellett nem lehet még egyet elhelyezni, nagyon sok a szemét 
körülötte, mellette, valamilyen megoldást kell találni. 
 
Szabó Mihály polgármester: Igaz lehet, hogy hozassunk még egy konténert, de 25.000.-Ft 
egy konténer. Már többször egyeztettem igazgató úrral, de kérek tőle árajánlatot és következő 
ülésre behozom. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Tájékoztatásul mondom, hogy Kisbágyon és Szarvasgede 
Képviselő-testülete is megtárgyalta a műszaki ügyintéző kérdését, egyik település sem tartja 
indokoltnak az alkalmazását főállásban, részükről nincs erre vonatkozó igény.  
 
A képviselők részéről további kérdés, bejelentés nem volt, Szabó Mihály polgármester 
megköszöni a képviselők részvételét, a testületi ülést bezárja. 
 
 

Kmf. 
 
 
                 Szabó Mihály sk                              dr. Tóth Gabriella sk 
                  polgármester                                                                    jegyző  
 
 
 
   Siposné Kiss Mónika sk        Uhrin János sk 
        képviselő             képviselő 
     jegyzőkönyv-hitelesítők 


